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مردم البرز در محکومیت اهانت به مردم البرز در محکومیت اهانت به 
قرآن کریم به پا خاستندقرآن کریم به پا خاستند

»دنیایهوادار«گزارشمیدهد؛

بحران مسکن مانعی برای ازدواج بحران مسکن مانعی برای ازدواج 
و فرزندآوریو فرزندآوری

»رییساسبقاتحادیهطلاوسکه«پاسخداد:

آیا امروز وقت خرید سکه و آیا امروز وقت خرید سکه و 
طلاست؟طلاست؟

بی نظیر و کم سابقه در استان؛بی نظیر و کم سابقه در استان؛

خیز البرز برای پایتخت شدن!خیز البرز برای پایتخت شدن!

نگاهی به وضعیت نظام وظیفه ورزشکاران؛نگاهی به وضعیت نظام وظیفه ورزشکاران؛

خدمتی که باید انجام شودخدمتی که باید انجام شود

امور  معاونت  که  صباحی ست  چند 
اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزارت  فرهنگی 
ارشاد  و  فرهنگ  ادارات کل  مشارکت  با 
طرحِ  کشور،  سراسر  استان های  اسلامی 
»انتخاب و معرفی پایتخت کتاب ایران« 
را با هدف توسعه عدالت فرهنگی و ترویج 
کتاب خوانی از طریق حمایت از برنامه ها 
و پیشنهادهای نو و ابتکاری، اثربخش و 
پایدار برگزار می کند و اکنون با داوری های 

انجام شده، در اتفاقی کم سابقه، استان البرز 
از میان ۱۰۵ شهر، در میان ۱۲ شهرِ نهایی 
کتاب  پایتخت  انتخاب  دوره  هشتمین 

ایران قرار گرفته است. 
بی تردید، یکی از شاخص های توسعه یافتگی 
در کشورهای جهان، بالا بودن میزان مطالعه 
این  به  با عنایت  و کتاب خوانی است و 
مهم که ترویج فرهنگ کتابخوانی عاملِ 
بسیار مهمی برای سعادتمندی کشورها در 
همه سطوح خواهد بود، کتاب همچنان 
یکی از ابزارهای تفکر، رشد و تعالی انسانی 
است و در حوزه آسیب های اجتماعی نیز، 
دوری از کتاب و کتابخوانی می تواند یکی 

آسیب های  برخی  تشدید  یا  بروز  علل  از 
اجتماعی باشد، لذا باید نسبت به معرفی 
نقش مهم کتاب و کتابخوانی به عنوان یک 
ظرفیت فرهنگی و اجتماعی در پیشگیری 
و کاهش این آسیب ها بهره برداری تبلیغی 

و رسانه ای کرد.
اما این افتخار درحالی برای نخستین بار در 
از نقشِ بی بدیلِ  ما رقم خورده که  البرزِ 
متولیانِ فرهنگ و هنر در استان نمی توان 
گذشت؛ رویکرد صحیح اداره کلِ فرهنگ و 
ارشاد اسلامی استان البرز که با مدیریتِ 
عمده ای  سهمِ  جابری انصاری«  »سعید 
این  در  تصمیم ساز  نهادهای  تجمیع  در 

حوزه داشت و عملکردش منشا خدمات 
گسترده ای بود، همچنین در این بین باید 
از پیگیری های متعدد دکتر علی نوروزی 
این  رسانه ای  و  فرهنگی  معاونتِ  در 

اداره کل نیز به نیکی یاد کرد.
باری! امیدواریم با همتِ دیگر مسئولان 
با  بیشترشان  استانی و همراهی هرچه 
اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی، با معرفی 
و  ایران  کتاب  پایتخت  به عنوان  البرز 
ارتقای  در  لازم  زیرساخت های  ایجاد 
فرهنگ کتابخوانی، شاخص های فرهنگ 
عمومی بیش از قبل در این استان رشد 

پیدا کند.
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شماره  1364 - پنج شنبه 26 مرداد 1402

گزارش

خبر

که  نوشت  گزارشی  در  مجلس  پژوهش های  مرکز 
بر  منفی  شدت  به  تاثیر  ایران  در  مسکن  بحران 
نهاد خانواده داشته است. در این گزارش آمده که 
مسکن  تامین  هزینه های  لجام گسیخته  افزایش 
مانعی برای ازدواج و فرزندآوری شده و تاثیر آن بر 

بحران جمعیتی کشور کاملا آشکار است.

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از تجارت نیوز، 
برای  جوانان  نگرانی های  از  یکی  مسکن،  تامین 
ازدواج و فرزندآوری است. بسیاری از افراد نه توان 
خرید مسکن دارند، نه اجاره و نه چشم اندازی برای 
بهبود اوضاع. روند افزایشی تورم، انجام هر کاری 
را برای آنها دشوار کرده است؛ از برداشتن گام های 
اساسی در زندگی تا حتی تامین هزینه های روزمره. 
ازدواج  آمار  می خواهد  دولت  شرایطی  چنین  در 
پژوهش های  مرکز  ببرد.  هم  بالا  را  فرزندآوری  و 
بحران  درباره  گزارشی  انتشار  با  تازگی  به  مجلس 

مسکن، از تاثیر آن بر نهاد خانواده نوشت.
حوزه  نبایدهای  و  باید  روی  زیادی  تمرکز  دولت 
است.  گذاشته  فرزندآوری  افزایش  برای  بهداشت 
جنین،  سقط  غربالگری،  شدید  محدودیت های 
ممنوعیت فروش رایگان و یارانه ای اقلام پیشگیری 
که  است  گیری  دست وپا  قوانین  جمله  از  و... 
افراد  تولد  تنها  داده اند  هشدار  بارها  متخصصان 
دارای معلولیت را افزایش می دهد. در روزهای اخیر 
نیز تولید و واردات کیت غربالگری از سوی سازمان 
از متخصصان  غذا و دارو ممنوع شد که بسیاری 
برای این تصمیم و تبعات آن هشدار دادند. البته 
که اعمال ممنوعیت ها کار آسان تری است تا اینکه 
را سامان  دولت بخواهد وضعیت اقتصادی کشور 
دهد. گرچه برخی از کارشناسان اقتصادی و سیاسی 
بر این باورند که دولت نه توانایی این کار را دارد و 
نه دانش لازم را. سیاستگذاری  های کلان اقتصادی 
چون بنزینی روی آتش، اوضاع را بدتر می کند. مثال 
بارز آن، بازار مسکن است. دخالت های دولت عرصه 
را هم بر مالکان تنگ کرده است، هم مستاجران. 
مرکز پژوهش های مجلس در گزارشی با بررسی بازار 
مسکن، به سیاستگذاری های اشتباه دولت و تاثیر 

آن بر این بازار پرداخت.

بی خانمانی در اشکال مختلف
مسکن،  تامین  هزینه های  سرسام آور  افزایش  با 

و  می شوند  رانده  شهرها  حاشیه  به  برخی 
بی خانمانی نیز به اشکال مختلف بروز می کند. مرکز 
پژوهش های مجلس در گزارشی نوشت که پشت بام 
خوابی، موتورخانه خوابی، ماشین خوابی، گورخوابی 
واحد  یک  در  خانواده  چند  یا  دو  هم خانگی  و 
مسکونی نشانگر شکست های فاحش نظام مسکن 
مختلف  گروه های  برای  مسکن  تامین  در  کشور 
درآمدی، به ویژه کم درآمدها و آسیب پذیرهاست. از 
سوی دیگر حکایت از آن دارد که نظام فعلی مسکن 
در تخصیص منابع )در بحث فعلی موجودی مسکن 
به ویژه خانه های خالی( کارا نیست. در ادامه این 
گزارش آمده که اگر از این منظر بنگریم، ضرورت 
از  حمایت  زمینه  در  تحول آفرین  چرخش  نوعی 
موقت  سرپناه های  تامین  از  فراتر  بی خانمانان 
زندگی«  »حق  تثبیت  و  احیا  می شود.  احساس 
افرادی که به هر طریقی در فرایند زندگی از »نردبان 
مسکونی« به زمین افتاده اند، ضرورتی انکارناشدنی 
خود  گزارش  در  مجلس  پژوهشی  بازوی  است. 
تاکید می کند حمایت از خانوارهایی که در معرض 
بی خانمانی هستند از جمله اقدامات عاجلی ست که 
هر تعللی در تمهید و انجام آن، تبعات اجتماعی 

جبران ناپذیری به همراه خواهد داشت.

مسکن مانعی برای ازدواج و فرزندآوری
مجلس  پژوهش های  مرکز  که  دیگری  مهم  نکته 

به آن اشاره می کند تاثیر افزایش قیمت مسکن و 
اجاره بها روی انگیزه ازدواج و فرزندآوری افراد است. 
برخی از مطالعات نشان می دهد که بحران مسکن 
در ایران تاثیر به شدت منفی بر نهاد خانواده داشته 
است. ضمن آنکه تاثیر دشواری تامین مسکن بر 
بحران جمعیتی کشور کاملا آشکار است. در ادامه 
این گزارش آمده که یکی از اصلی ترین اقدامات حوزه 
خانواده هایی  از  حمایت  به  معطوف  باید  مسکن 
باشد که به دلیل افزایش لجام گسیخته هزینه های 
پرداخت  حال  در  که  مالکانی  )هم  تامین مسکن 
اقساط وام مسکن هستند و هم مستاجران( تحت 
فشار مالی شدید هستند. مکمل این اقدام، حمایت 
تشکیل  مرحله  در  که  است  افرادی  و  جوانان  از 
را  مسیر  مسکونی  دغدغه های  و  هستند  خانواده 
برای آنها ناهموار کرده است. مکمل سیاستی دیگر، 
در  که  است  خانواده هایی  از  حمایت  به  معطوف 
مرحله فرزندآوری هستند، اما به دلیل »نااطمینانی 
از حمایت مناسب  برخورداری  مسکونی« و »عدم 
دولتی« قید آن را زده اند. مکمل دیگر، حمایت از 
رشد  ابتدایی  سال های  در  که  است  خانواده هایی 
فرزندان هستند و نسبت به عدم ثبات مسکونی و 
افزایش هزینه های تامین مسکن بسیار آسیب پذیر 
هستند. روشن است که وضعیت  گفته شده بیش 
گروه های  زندگی  بر  را  خود  منفی  تاثیر  همه  از 

کم درآمد و آسیب پذیر مستاجر می گذارد.

سرمقاله

»دنیایهوادار«گزارشمیدهد؛

بحران مسکن مانعی برای ازدواج و فرزندآوری

گهی: 1470781 شناسه آ

عوامل كلیدی موفقیتِ مدیران ورزشي در 
كشور چیست؟

عملكرد يا رابطه؟

سال ٢٠٠٨ كه در دوره مديريت توسعه منابع انسانی در 
كشور ژاپن شركت كرده بودم يك نكته براي كليه مديرانی 
كه از ايران در اين دوره شركت داشتند بسيار حائز اهميت 
جلوه كرد؛ شناسايی عوامل كليد موفقيت برای رشد و ارتقاء 
كاركنان/مديران در منصب های بالاتر و حساس تر كه ما 
از آن ياد  در نظام انتصابات تحت عنوان شايستگی ها 
می كنيم. قصدم اين نيست درباره مديريت ژاپنی كه امروزه 
به عنوان Z از آن ياد می شود مباحث آكادميك مطرح كنم.

روی سخنم درباره مكانيزم و فرايند انتخاب و انتصاب 
مديران در كشور است كه سال هاست به عنوان يك چالش 
مطرح است. اين قبول كه در دهه اخير كانون های ارزيابی 
خيلی به كمك مديران آمده تا با استفاده از نتايج كانون ها 
-كه بعضا عاری از خطا نيست- علی القائده بهترين گزينه 
را انتخاب كنند)!(. اما گويا اين موضوع در ورزش ما و 
به ويژه فوتبال كه ضرورتاً بايد بستر مناسب براي شناخت 
يا  ندارد  كاربرد  مشخصا  باشد  بهترين ها  بكارگيری  و 

اساساًوقعی به آن نمی گذارند!؟

از انتخاب بازيكنان يا مربيان كه نقش دلالی در آن ها نمود 
دارد گذر می كنم. حرفم درباره مديران باشگاهست. يكايك 
مديران باشگاه های ليگ برتری از نظر بگذارند! كداميك 
از آن ها لياقت مديريت دارند؟ از منظر تعالی دارای چه 
شايستگی هايی هستند؟ نحوه انتخاب آن ها چه بوده؟ 
امروز در يكی از باشگاه ها شاهد تغيير بوديم! مدير جديد در 
تمام ادوار گذشته از كدام شايستگی ها يا به عبارتی عوامل 
كليدي موفقيت برخودار بوده كه امروز سكان مديريت 
يك تيم باشگاه قديمی شده است؟ طرف قادر به مديريت 
نور يك ورزشگاه نبود! امروز با كدام دليل مدير باشگاه 

لیگ برتری شده است؟ 

جان كلام اينكه وقتی مديران باشگاه هاي ليگ برتری)!( 
با  صرفاً  مديريتی  شايستگی های  از  برخورداری  بدون 
استفاده از رابطه و اتكا به بند »پ« بر منصب مديريتی 
قرار می گيرند. واضح و مبرهن است، توسعه و تعالی امری 
محال است و دامنه دلالی افزونتر و فساد سازمان يافته 
می شود.)كه شده( نتيجه نيز همين می شود كه فوتبال ما 
با ميلياردها هزينه سودآور نيست و دست آخر، فاجعه  ار به 
انگليس در جام جهاني می بازد!؟ براستی! نتيجه رسيدگی 

به ماجرای ويلموتس در مراجع قضايی كشور چه شد؟

در امور مدیریت آسیب های اجتماعی پایتخت؛

»علیرضا زاکانی« دستیار 
ویژه رئیس جمهور  شد

شهردار تهران با موافقت هیئت وزیران طی زمان تصدی 
شهرداری تهران به عنوان دستیار ویژه رئیس جمهور 
در امور مدیریت آسیب های اجتماعی در شهر تهران 
شد. روز گذشته هیئت وزیران به استناد اصل یکصد 
و بیست و هفتم قانون اساسی جمهوری اسلامی 
ایران به منظور تقویت هماهنگی میان دستگاه های 
اجرایی ذیل قوه مجریه و همکاری نهاد های مردمی و 
سایر نهاد های مرتبط با مدیریت آسیب های اجتماعی 
ویژه  به  معتادان  اخلاقی  مفاسد  )حاشیه نشینی 
معتادان متجاهر کودکان کار و خیابان متکدیان و 
خانواده های آنها( در شهر تهران علیرضا زاکانی را طی 
به عنوان دستیار ویژه  تهران  زمان تصدی شهرداری 
رئیس جمهور در امور مدیریت آسیب های اجتماعی در 

شهر تهران منصوب کرد.

مجید سعیدی

   

یادوخاطرهشهداءبویژه»فرهادحاتمی«که26مردادماه1363
در»مهاباد«بهمقامشامخشهادتنائلگشت،گرامیباد

خرید  به  نسبت  فراجا  راهور  پلیس  رئیس 
پلاک  بدون  وارداتی  کرده  کار  خودرو های 
ملی هشدار داد. سردار »سیدکمال هادیانفر« 
با اشاره به مصوبه واردات خودرو های دست 
واردات  اسلامی  شورای  مجلس  گفت:  دوم 
خودرو های دست دوم را تصویب و به دولت 
ابلاغ  به وزارت صمت  نیز  ابلاغ کرد. دولت 
وارد  دوم  دست  خودرو های  که  است  کرده 
نشده  مشخص  آن  سازوکار  فعلا  اما  شود، 
این  دارد  وجود  که  مهمی  موضوع  است. 
خصوص  در  نامه ای  آیین  فعلا  که  است 
نحوه واردات، تامین ارز و یا میزان واردات 

عده ای  متاسفانه  اما  است،  نشده  مشخص 
انتشار  به  اقدام  در فضای مجازی  سود جو 
فیلم هایی از خودرو های موجود در کشور های 
و قیمت های  فارس می کنند  حاشیه خلیج 
سودجویان  می کنند.  مطرح  نیز  غیرصحیح 
معرفی  به  اقدام  اجتماعی  شبکه های  در 
شماره تلفن یا دفاتر در تهران و شهرستان ها 
می کنند که متقاضیان برای واریز پول و ثبت 
سفارش خودرو اقدام کنند در حالی که آیین 
نامه اجرایی واردات خودرو هنوز به تصویب 
هیئت وزیران نرسیده است. هموطنان عزیز 
ریالی  واریز وجه  یا  به پیش خرید  مبادرت 

از  اعم  به هیچ شخصیت حقوقی  دلاری  و 
از  یک  هیچ  چون  نکنند،  شرکت ها  و  افراد 
خودرو های مذکور تا ابلاغ آیین نامه اجرایی 
آن از سوی دولت، قابلیت شماره گذاری را 
تعیین  زمان  تا  است  لازم  رو  این  از  ندارد. 
ضوابط واردات خودرو در هیئت دولت، مردم 
از خرید وسفارش خودرو های وارداتی دست 
دوم یا صفر کیلومتر اجتناب کنند. تا زمانی 
که آیین نامه و ضوابط مصوبه هیئت وزیران 
تصویب  کارکرده  خودرو های  واردات  برای 
نشود هموطنان هوشیار باشند و فریب سود 

جویان را نخورند.

هشدار پلیس درباره خرید خودرو های کارکرده وارداتی بدون پلاک 
محض اطلاع

خبراول
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اجتماعی

»رییساسبقاتحادیهطلاوسکه«پاسخداد:

آیا امروز وقت خرید سکه و طلاست؟
ن ذره ب�ی

 

محمد کشتی آرای، رییس اسبق اتحادیه طلا و سکه 
بانک  اراده  به  توجه  با  داخلی  بازار  در  دارد:  اعتقاد 
درباره  بانک  این  کل  رییس  توضیحات  و  مرکزی 
مسایل اقتصادی، پیش بینی می شود نرخ ارز کاهشی 
باشد و در نتیجه این کاهش نرخ ارز و اونس جهانی، 

به طور قطع افزایش قیمت نخواهیم داشت.

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از خبرآنلاین، 
بررسی ها از روند بازار طلا و سکه در طول یک 

هفته گذشته، از کاهش اندک قیمت ها 
حکایت دارد؛ شرایطی که به نظر می رسد 

انتشار  به  با توجه  در هفته جاری 
ارز  دلار  میلیارد  آزادسازی ۶  خبر 
بلوکه شده، ادامه خواهد داشت. 
بازار  تحلیلگران  و  کارشناسان 
طلا و سکه اعتقاد دارند با توجه 
کنونی  شرایط  در  این که  به 
انتظارات در بازار ارز، کاهشی 
است، بنابراین کاهش قیمت 
ارز روی بازار سکه و طلا نیز اثر 

خواهد داشت.
که  می دهد  نشان  بررسی ها 

آزادسازی  خبر  انتشار  از  پس 
۶ میلیارد دلار ارز بلوکه شده در 

پنج شنبه شب هفته گذشته، قیمت 
دلار یک هزار تومان در بازار پشت خطی 

کاهش یافت و وارد کانال ۴۸ هزار تومان 
اتحادیه  اسبق  رییس  کشتی آرای،  محمد  شد. 

طلا و سکه اعتقاد دارد: در بازار داخلی با توجه 
به اراده بانک مرکزی و توضیحات رییس کل این 

بانک درباره مسایل اقتصادی، پیش بینی می شود 
نرخ ارز کاهشی باشد و در نتیجه این کاهش نرخ 
ارز و اونس جهانی، به طور قطع افزایش قیمت 

نخواهیم داشت.

فرزین: خبرهای خوب ارزی در راه است
بنا به این گزارش، محمدرضا فرزین، رییس کل بانک 
مرکزی در روزهای پایانی هفته گذشته اعلام کرد به 
زودی خبرهای خوب ارزی در مورد پول های بلوکه شده 

این فضا، نیویورک تایمز منتشر خواهد شد. در 

در گزارشی، مدعی شد که مطابق با توافق حاصله میان 
ایران و آمریکا، ۵ زندانی آمریکایی در ازای آزادی چند 
زندانی ایران و دسترسی تهران به ۶ میلیارد دلار برای 
اهداف بشردوستانه، اجازه ترک ایران را پیدا خواهند 

خارجه  امور  وزارت  سوی  از  بلافاصله  خبر  این  کرد. 
در بیانه ای تایید شد. در بیانه وزارت امور خارجه در 
خصوص توافق اخیر ایران و آمریکا آمده است: فرآیند 
جمهوری  دارایی های  از  دلار  میلیارد  چند  آزادسازی 
اسلامی ایران که برای چند سال به طور غیرقانونی در 
کره جنوبی توسط آمریکا توقیف شده بود، آغاز شد. 
ایران تضمین  لازم برای پایبندی آمریکا به تعهدات 
خود در این خصوص را دریافت کرده  است. در ادامه 
این بیانه تاکید شده است: آزادسازی و رفع 
محدودیت از منابع مالی جمهوری اسلامی 
ایران که غیرقانونی و به بهانه نگرانی 
تحریم های  از  خارجی  بانک های 
ظالمانه ایالات متحده مسدود شده 
شده،  سخت  آنها  از  استفاده  یا 
همواره در دستور کار وزارت امور 
در  است.  داشته  قرار  خارجه 
بیانیه وزارت امور خارجه متذکر 
شده است: »نحوه بهره برداری از 
دارایی های مالی رفع  منابع و 
توقیف شده در اختیار جمهوری 
اسلامی ایران بوده و این منابع 
کشور  مختلف  نیازهای  برای 
ذیصلاح  مراجع  تشخیص  حسب 

هزینه خواهد شد.«

قیمت سکه و طلا چه تغییری کرد؟
بررسی روند بازار حاکی از آن است که قیمت 
سکه امامی در بازار ۲۸ میلیون و ۷۰۱ هزار تومان 
قیمت دارد. این عدد نسبت به بک هقته قبل کاهش 
۲۰۰ هزار تومانی را نشان می دهد. همچنین هر گرم 
بازار تهران ۲ میلیون و ۳۴۹ هزار  طلای ۱۸عیار در 
تومان قیمت پیدا کرده است؛ این رقم در حالی در بازار 
مشاهده می شود که طی یک هفته گذشته کاهش 

حدود ۱۵ هزار تومانی را نشان می دهد.

گزارش

طبق اعلام مرکز آمار، وزن گوشت قرمز عرضه  شده انواع دام های ذبح  
شده در کشتارگاه های رسمی کشور در تیر ۱۴۰۲ جمعاً ۴۴٬۵۰۲ تن گزارش 
شده که سهم گوشت گاو و گوساله بیش از سایر انواع دام بوده است. 
بر اساس نتایج طرح آمارگیری کشتار دام کشتارگاه های رسمی کشور در 
ماه تیر  سال جاری، گوشت گاو و گوساله با ۲۳٬۲۷۵ تن معادل ۵۲٫۳ 
درصد از وزن کل گوشت قرمز عرضه شده را به خود اختصاص داده است. 
گوشت گوسفند و بره با ۱۷٬۲۵۷ تن، بز و بزغاله با ۳٬۰۶۱ تن و سایر 
انواع دام با ۹۰۹ تن به ترتیب ۳۸٫۸ درصد، ۶٫۹ درصد و دو درصد از وزن 
کل گوشت قرمز عرضه شده را به خود اختصاص داده اند. مقایسه عملکرد 
کشتارگاه های رسمی کشور در تیر ۱۴۰۲ با ماه مشابه سال ۱۴۰۱ نشان دهنده 
کاهش ۱۴ درصدی مقدار عرضه گوشت قرمز در کشتارگاه های رسمی کشور 
است. مقدار تولید گوشت در تیر ۱۴۰۲ نسبت به ماه مشابه سال ۱۴۰۱ برای 
گوسفند و بره ۲۶ درصد، برای بز و بزغاله هفت درصد، برای گاو و گوساله 
چهار درصد و برای گاومیش و بچه گاومیش ۱۴ درصد کاهش، و برای شتر 
و بچه شتر ۳۷ درصد افزایش داشته است. در طرح آمارگیری کشتار طیور 
کشتارگاه های رسمی کشور در ماه تیر سال جاری نیز اعلام شد که عرضه 
گوشت انواع طیور به ١٦٧٬٣٤٩ تن رسیده که سهم گوشت مرغ بیش از 
سایر انواع طیور بوده است. مقایسه عملکرد کشتارگاه های رسمی کشور در 
تیر ۱۴۰۲ با ماه مشابه سال ۱۴۰۱ نشان دهنده کاهش یک درصدی مقدار 

عرضه گوشت انواع طیور در کشتارگاه های رسمی کشور است. 

غ  جزئیات عرضه گوشــت و مر
شد اعلام 

بر اساس اطلاعاتی که پیش از ثبت نام زائران اربعین در سامانه سماح 
و  بهداشت  وزارت  نظر  به  استناد  با  است،  گرفته  قرار   Samah.haj.ir
مصوبه ستاد اربعین و با توجه به شرایط خاص گرمای هوا، برخی از 
بیماران از انجام پیاده روی اربعین منع شده اند. این گروه که تاکید شده 
از ثبت نام خودداری کنند، شامل بیماران دیابتی با زخم و یا عفونت 
اندام، بیماران دیابتی که مشکل کلیوی دارند، بیماران مبتلا به رتینوپاتی 
پیشرفته، بیماران دارای عوارض و علائم قلبی و عروقی، بیمارانی که 
کنترل نامطلوب قند دارند یا قند ناشتای ۲۵۰ و بالاتر دارند، بیماران مبتلا 
به سرطان که در حال درمان هستند، بیماران مبتلا به سرطان که وضعیت 
جسمانی نامطلوب دارند، بیماران مبتلا به آسم و COPD شدید و یا 
کنترل نشده، افرادی که بنا به نظر پزشک دارای بیماری واگیردار هستند 
به ویژه بیماری های تنفسی، گوارشی و پوستی، افرادی که دارای بیماری 
حاد تب دار هستند تا حداقل ۴۸ تا ۷۲ ساعت پس از قطع تب بدون 
استفاده از دارو های تب بر، به ویژه بیماری های تنفسی و گوارشی و پوستی 
با انجام معاینه مجدد است. همچنین به زنان باردار، سالمندان بالای ۶۵ 
سال، افراد دارای بیماری های زمینه ای صعب العلاج، افراد دارای فشارخون 
بالای کنترل نشده، افراد مبتلا به دیابت کنترل نشده، افراد چاق با ضریب 
توده بدنی بیش از ۴۰، افراد دارای ضعف یا نقص سیستم ایمنی و افرادی 
که در حال طی دوران درمان شیمی درمانی هستند، توصیه شده است از 

انجام پیاده روی اربعین پرهیز کرده و ثبت نام نکنند.

ــفر اربعین  چه کسانی از س
شده اند؟ منع 

محض اطلاع نقل قول

»رئیس سازمان وظیفه عمومی فراجا« پاسخ داد:

نحوه شرکت سربازان و 
مشمولان در راهپیمایی اربعین 

چگونه است؟
توضیحاتی  فراجا  عمومی  وظیفه  سازمان  رئیس 
را درباره نحوه شرکت و حضور سربازان و مشمولان 

سربازی در راهپیمایی اربعین ارائه کرد.

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از ایسنا، سردار تقی  
مهری درباره نحوه دریافت مجوز خروج از کشور برای 
مشمولان خدمت سربازی برای شرکت در راهپیمایی 
اربعین گفت:  در مورد مشمولان سربازی این افراد 
شامل دو دسته می شوند. یکی مشمولان غایب که 
این ها باید تکلیف سربازی خود را مشخص کنند و 
مطابق مقررات تسهیلاتی به آنان ارائه نمی شود. پس 
اگر فردی دارای غیبت از سربازی باشد، امکان دریافت 
مجوز خروج از کشور و شرکت در راهپیمایی اربعین 

را نخواهد داشت.

وی ادامه داد:  دسته دوم افرادی هستند که دارای 
معافیت تحصیلی و ... هستند. همانطور که قبلا هم 
اعلام کردیم، مشمولان برای زیارت اربعین نیازی 
به گذاشتن وثیقه ندارند اما باید درخواست خود را 
در سامانه سازمان وظیفه عمومی ثبت کنند. برای 
ثبت درخواست متقاضیان باید به سامانه سخا یا 
پلیس من مراجعه کرده و مدارک خود را بارگذاری و 

درخواست خود را ثبت کنند.

مهری گفت: یکبار دیگر هم تاکید می کنم که تمام 
که  صورتی  در  می توانند  غیرغایب  که  مشمولان 
قصد سفر به عتبات و حضور در راهپیمایی اربعین 
را دارند، بدون پرداخت وثیقه برای خروج از کشور 
اقدام کنند. اما لازم است که حتما مجوز مربوطه 
را دریافت و درخواستشان را ثبت کنند، متاسفانه 
علیرغم آنکه بارها این موارد اعلام شده اما همچنان 
افرادی به مرزهای زمینی و هوایی مراجعه کرده اند که 

درخواست اینترنتی نداده بودند.

وی درباره چگونگی شرکت سربازان درحال خدمت در 
راهپیمایی اربعین نیز گفت: سربازانی که در حین 
خدمت سربازی هستند یا در دستگاه های دولتی 
مربوطه  یگان  طریق  از  می توانند  هستند،  امریه 
درخواست خروج خود از کشور برای سفر به عراق و 

زیارت اربعین را ثبت کنند.

رئیس سازمان وظیفه عمومی فراجا همچنین به 
دانشجویان دارای معافیت تحصیلی توصیه کرد که 
حتما مدارک مربوط به معافیت تحصیلی یا همان 
گواهی اشتغال به تحصیل خود را در سامانه سازمان 
وظیفه عمومی فراجا ثبت کنند، تا در فرآیند بررسی و 

صدور مجوز دچار مشکل نشوند. 

و  سربازان  از  نفر  چند  تاکنون  اینکه  درباره  مهری 
مشمولان سربازی مجوز حضور در مراسم اربعین را 
دریافت کرده اند، گفت: تاکنون 5٠ هزار مجوز صادر 
شده است و این روند ادامه دارد، اما توصیه ما این 
است که متقاضیان درخواست خود را به روزهای 

پایانی و ایام نزدیک اربعین موکول نکنند.

گفتنی است؛ پیش از این سازمان وظیفه عمومی 
فراجا در اطلاعیه ای اعلام کرد: مشمولان متولد 
سال ۱۳۸۴ که مشتاق به شرکت در مراسم اربعین 
حسینی هستند در ماه های محرم و صفر یعنی 
از ابتدای مرداد ماه تا ۲۵ شهریور ماه می توانند 
بدون نیاز به دریافت مجوز خروج از کشور از وظیفه 
عمومی، در این مراسم معنوی شرکت کنند. این 
بایست  گذرنامه می  دریافت  برای  افراد  از  دسته 
انتظامی  الکترونیکی  خدمات  دفاتر  از  یکی  به 

)پلیس+۱۰( مراجعه کنند.

خیالتان راحت باشد؛ افزایش قیمت بنزین نداریم
اوجی در حاشیه جلسه دولت درباره شایعه گرانی بنزین گفت: من چند بار مصاحبه کرده و افزایش قیمت بنزین را تکذیب 
کردم و شرکت پالایش و پخش بارها این تکذیب را تکرار کرده است. خیال مردم راحت باشد که افزایش قیمت بنزین صورت 

نمی گیرد و دولت چنین برنامه ای ندارد و مردم به شایعات توجه نکنند.
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البرز

کاربران لینک های مشکوک تبلیغ ثبت نام اربعین را باز نکنند
سرهنگ جلیلیان، رئیس پلیس فتای البرز از زائران اربعین حسینی خواست برای سفر به کربلا فقط از طریق سامانه 
سماح ثبت نام کنندو لینک های مشکوک ثبت نام اربعین را باز نکنند. کاربران در صورت اطلاع از این گونه موارد 

بلافاصله مراتب را از طریق تماس با شماره تلفن ۰۹۶۳۸۰ به مرکز فوریت های سایبری پلیس فتا اعلام کنند.

نقل قل

افزایش  البرز گفت:  استان  در  دولت  عالی  نماینده 
قیمت بنزین و نان شایعه است و هیچ تصمیمی 
در این رابطه گرفته نشده بنابراین از مدیران انتظار 
به مردم،  آگاهی بخشی  و  اطلاع رسانی  با  می رود 

مانع تنش در جامعه شوند.

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از ایسنا، مجتبی 
عبداللهی در شورای برنامه ریزی و توسعه استان که 
روز چهارشنبه ۲۵ مردادماه در سالن شهدای دولت 
سالروز  گرامیداشت  ضمن  شد،  برگزار  استانداری 
آزادی و بازگشت اسرا و بزرگداشت آزادگان و با یاد و 
خاطره شهدا، به معرفی شیرزاد بعنوان رئیس جدید 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان و قدردانی از 
افزود:  و  پرداخت  سابق  رییس  ملکشاه  پور  کریم 
امید است با مدیریت باانگیزه و مجرب در سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان شاهد تحول در مسیر 

توسعه استان باشیم.
وی ادامه داد: استان البرز رتبه نخست کشور در ثبت 
مجلس  دوره  دوازدهمین  داوطلبی  متقاضیان  نام 
شورای اسلامی را کسب کرد. در دوره یازدهم ۳۷۵ 
نفر ثبت نام کرده بودند که امسال این رقم به هزار 
ازای هر کرسی  براین اساس به  و ۴۳۲ نفر رسید، 
استان در مجلس شورای اسلامی حدود ۵۰۰ متقاضی 
ثبت نام کرده اند که تعداد قابل توجهی را نیز بانوان 
تشکیل می دهند. استقبال از ثبت نام در انتخابات، 
و  اعتماد  بیانگر  و  دهد  پرشور می  انتخاباتی  نوید 
که  ما مکلف هستیم  این  از  است  مردم  همراهی 

بستر لازم برای این رویداد بزرگ را فراهم کنیم.
و  روزی  شبانه  همچنان  باید  گفت:  البرز  استاندار 
جهادی تلاش کنیم تا رضایتمندی مردم را کسب 
و  رفاه  ارتقای  و  مشکلات  حل  مسیر  در  و  کنیم 
آسایش مردم با برنامه گام برداریم. مهمترین ملاک 
کسب  جهت  در  اقدام  مدیران،  ارزیابی  شاخص  و 
رضایتمندی مردم است از این رو ضرورت دارد در این 
رابطه با نگاه مثبت نسبت به حل موانع و مشکلات 

وارد عمل شوند.
عبداللهی گفت: استان البرز در مجموع شاخص های 
عملکرد ابلاغی به رتبه پنجم کشور دست یافته که 
باور هستم که  این  بر  بود.  نهم  رتبه در دوره قبل 
البرز ظرفیت کسب رتبه نخست را داشت ولی برخی 
به  نسبت  مقرر  زمان  در  نشدند  موفق  ها  دستگاه 

تکمیل فرم های ارسالی اقدام کنند.
استاندار البرز گفت: اکنون نیز با توجه به اینکه در 
داریم،  قرار  رجایی  شهید  جشنواره  برگزاری  آستانه 

به  امتیازدهی  و  ارزیابی  های  شاخص  مهمترین 
مدیران، اقدام در راستای جوانی جمعیت، افزایش 

بهره وری، ایجاد اشتغال و مسکن است.
ها  دانشگاه  بازگشایی  آستانه  در  گفت:  عبداللهی 
برای  را  لازم  بسترهای  باید  و  هستیم  مدارس  و 
دانشجویان و دانش آموزان فراهم کنیم، فرمانداران 
و شهرداران باید در تعامل با هم امکانات و شرایط 

لازم را مهیا کنند.
لازم جهت  امکانات  ایجاد  بر ضرورت  مسئول  این 
دانش  برای  اردوگاهی  های  مجموعه  اختصاص 
از سوی  آموزان و پرسنل آموزش و پرورش استان 

شهرداری ها، تاکید کرد.
وی با اشاره به برپایی اجتماع بزرگ اربعین، اضافه 
البرز پشتبان استان ایلام در برگزاری اجتماع  کرد: 
این  در  باید  مربوطه  مدیران  بنابراین  است  اربعین 

راستا نیز همراهی کنند.
عبداللهی به ضرورت توسعه گردشگری و بومگردی 
در استان اشاره کرد و گفت: اقامتگاه های بومگردی 
در روستاها، علاوه بر جذب گردشگران و حفظ بافت 
و  روستاییان  برای  بالایی  اقتصادی  صرفه  روستا، 
اشتغالزایی قابل توجهی را نیز همراه خواهد داشت. 
مدیران مربوطه باید در این رابطه مشوق هایی در نظر 
بگیرند و حمایت ویژه ای را با برنامه ریزی دقیق به 

این امر معطوف کنند.
ارتقای  خصوص  در  پیگیری  به  اشاره  با  عبداللهی 
به  ماهدشت  و  کمالشهر  محمدشهر،  شهرهای 
شهرستان، اضافه کرد: ارتقای این سه شهر نیازمند 

مصوبه مجلس شورای اسلامی است و اکنون همراه 
با سایر طرح های کشور در این خصوص در انتظار 
مصوبه است. ستاد جلوگیری از ساخت و سازهای 
غیرمجاز و جلوگیری از تغییر کاربری در شهرستان 

های استان تشکیل شود.
نان  و  بنزین  قیمت  افزایش  افزود:  البرز  استاندار 
شایعه است و هیچ تصمیمی در این رابطه گرفته 
اطلاع  با  می رود  انتظار  مدیران  از  بنابراین  نشده 
در  تنش  مانع  مردم،  به  بخشی  آگاهی  و  رسانی 
در  فراوانی  های  ماندگی  عقب  البرز  جامعه شوند. 
بخش های مختلف دارد که با نگاه و کار جهادی 
مسیر  در  اکنون  البته  که  بود  خواهد  جبران  قابل 
درستی قرار گرفته ایم و باید سرعت بیشتری به این 

روند بدهیم.
عبداللهی گفت: امید است با تلاشی که صورت می 
گیرد و اهتمام مدیران در حوزه های مربوطه، بتوانیم 
به وضعیت  را در زیرساخت ها و سرانه ها  استان 

نرمال کشور برسانیم.
وی در بخش دیگری از صحبت های خود به معارفه 
استان  سیمای  و  صدا  جدید  مدیرکل  نژاد  فرخ 
پرداخت و از مقدسی، مدیر سابق نیز قدردانی کرد، 
ارتقای کیفیت تولیدات صدا و  همچنین خواستار 
و جلب مخاطب  مردم  با محوریت  استان  سیمای 

شد.
در پایان این نشست نیز طرح جامع شهر کمالشهر 
اعضا،  آرا  اکثریت  و  گرفته  صورت  های  بررسی  با 

مصوب شد.

واکنش»استاندارالبرز«بهافزایشقیمتبنزینونان:

شایعه است، هیچ تصمیمی گرفته نشده!

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار البرز 
اینکه پروژه های نهضت ملی مسکن  بیان  با 
اصلی ترین پروژه عمرانی شهرستان ها هستند، 
گفت: کم کاری در اجرای این طرح از مدیران 

پذیرفتنی نیست.
جلسه  در  چهارشنبه  روز  افضلی«  »احمد 
اجتماعی  تأمین  بیمه  هزینه  کاهش  بررسی 
کارکنان ساختمانی پروژه نهضت ملی مسکن 
که در سالن معاونت عمرانی استانداری البرز 
پروژه های  اهمیت  به  اشاره  با  شد،  برگزار 
طرح نهضت ملی مسکن برای دولت و تاکید 

بر  مسکن  ملی  نهضت  جلسات  در  استاندار 
عمل به تعهدات گفت: یکی از اصلی ترین و 
مهم ترین اقدامات، اهتمام دولت به طور ویژه 

در حال انجام این طرح در کشور است.
ساخت  هزینه های  کاهش  به  اشاره  با  وی 
از  یکی  که  ملی  نهضت  طرح  در  مسکن 
تمامی  به  افزود:  است،  دولت  دغدغه های 
ملی  نهضت  طرح  حوزه  در  دخیل  مدیران 
همه  با  کرده ام  تاکید  شهرستان  در  مسکن 
توان تلاش کنند و بارها اعلام کرده ام سهل 
پذیرفته  زمینه  این  در  مدیری  هیچ  انگاری 

نمی شود.
در این نشست گزارش اقدامات به عمل آمده 
پیرامون پروژه های نهضت ملی مسکن استان 
ارائه و در خصوص رفع مشکل افزایش هزینه 
عمل  به  لازم  بررسی  پروژه ها  این  بیمه  حق 
آمد و مدیرکل تأمین اجتماعی استان با بیان 
در  خوشبختانه  داشت:  اظهار  موضوع  سابق 
مجلس شورای اسلامی تصمیمات خوبی در 
جهت کاهش هزینه بیمه کارگران ساختمانی 
مصوب شده و در صورت تایید شورای نگهبان 

و ابلاغ قانونی مشکل حل می شود.

کم کاری در اجرای طرح ملی مسکن از مدیران پذیرفتنی نیست
نقل قول

دیالوگ

»مهدی عسگری«:

افزایش سهم مشارکت دولت 
در احداث بزرگراه شمالی کرج

مهدی عسگری، نماینده کرج، فردیس و اشتهارد و نائب 
رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی، 
در جمع اصحاب رسانه، با بیان اینکه استان البرز محل تردد 
۱۴ استان کشور بوده و همواره شاهد ترافیک سنگین در 
مسیر اتوبان تهران – کرج هستیم، گفت: این شرایط ضمن 
هدررفت زمان و انرژی، عامل نارضایتی گسترده مردم استان 

البرز است.

این مقام مسؤول افزود: پروژه بزرگراه شمالی کرج می تواند 
نقش مهمی در کاهش و بهبود این گره ترافیکی عظیم و 

افزایش رضایتمندی شهروندان ایفا کند.

وی گفت: همانطور که در سفر رئیس جمهور به استان البرز 
مطالبه کردم، کرج تنها کلانشهری است که حتی یک متر 
بزرگراه ندارد، همچنین در جلسه شورای اداری استان البرز 
که با حضور معاون اجرایی رئیس جمهور برگزار شد نیز تاکید 
کردم که میزان خسارتی که روزانه از موضوعات مختلفی 
مانند هدررفت سوخت در این مسیر متحمل می شویم از 
کمکی که دولت می خواهد به استان البرز انجام بدهد بیشتر 

است.

عضو کمیسیون تلفیق برنامه هفتم اضافه کرد: پروژه ادامه 
اتوبان شهید همت که به بزرگراه شمالی کرج موسوم است، 
به دلیل موانع مالی با پیشرفت بسیار کندی مواجه است، لذا 

تسهیل و تسریع در اجرای پروژه در دستور کار قرار گرفت.

وی ادامه داد: به عنوان نماینده مردم و به دلیل اهمیت 
موضوع، نهایی شدن این توافق را از مهرماه سال ۱۴۰۰ بصورت 
مستمر و از طریق شخص رئیس جمهور، معاون اجرایی و 
همچنین تذکرات کتبی و شفاهی به وزیر راه و شهرسازی در 
مجلس پیگیری نمودم که در آخرین پیگیری در اردیبهشت 
امسال، دستور وزیر راه جهت ارائه پیشنهاد فوری به هیأت 

دولت برای تصویب افزایش سهم مشارکت دولت اخذ شد.

وی افزود: بدین ترتیب این پیشنهاد در جلسه اخیر هیأت 
دولت تصویب و طی نامه شماره ۸۸۴۰۰ مورخ ۱۴۰۲/۵/۲۲ 

توسط معاون اول رئیس جمهور ابلاغ شد.

نماینده مردم کرج، اشتهارد و فردیس ادامه داد: بر اساس 
این مصوبه، شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل 
کشور به نمایندگی از وزارت راه و شهرسازی مجاز به تامین 
مالی جهت تکمیل باقیمانده بزرگراه شمالی کرج و مشارکت 
۵۰درصدی در این پروژه گردید ارزش این مشارکت بالغ بر 

۳۵۰۰میلیارد تومان است.

رئیس فراکسیون دیپلساسی اقتصادی اضافه کرد: از دولت 
استان  نیاز و مطالبه مردم  به  برای پاسخ مثبت  محترم 
البرز قدردانی می نمایم و امیدوارم که هرچه زودتر تکمیل 
و بهره برداری از این پروژه مهم گره گشای ترافیک استان 

البرز باشد.

وی گفت: همچنین با پیگیری های انجام شده در کمیسیون 
تلفیق بودجه۱۴۰۲، سه پروژه مهم ترافیکی جدید به جداول 
بودجه اضافه شد که شامل کنارگذر جنوبی کرج )۲۸ کیلومتر(، 
کنارگذر محمدشهر- ماهدشت )۲۱کیلومتر( و کنارگذر شرقی 
فردیس )۴.۲کیلومتر( می شود. پیگیری و تحقق این پروژه ها 
در میان مدت سهم بسیار زیادی در حل مشکلات ترافیکی 

استان به صورت ریشه ای خواهد داشت.
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گزارش

ناب«،  »گل  قانونی«،  سن  »زیر  »تکیلا«،  »الکل«، 
یک  محتوای  و  واژه ها  از  بخشی  تنها  و...  »پیک« 
و  نوجوانان  میان  اخیرا  که  است  موسیقی  قطعه 
»دافی«  است؛  شده  ترند  تولدها  جشن  در  ویژه  به 
دوست  شاید  که  روزهاست  این  پرطرفدار  موسیقی 

داشته باشید،  بیشتر راجع به آن بدانید.

 به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از ایسنا، این 
اولین بار نیست که یک قطعه موسیقی که محتوای 
در  و  شده  ترند  نوجوانان  بین  ندارد،  هم  مناسبی 
جشن تولد،  عروسی،  داخل ماشین و حتی زمزمه های 
شخصی زیاد شنیده می شود. طبیعی است که سلیقه 
آدم ها در مواجهه با هنر بسیار متفاوت و هر شخصی 
می تواند بنا به تفکر و سلیقه شخصی اش موسیقی 
مورد علاقه خود را انتخاب کند اما اگر مخاطب هدف 

افراد زیر سن قانونی باشند، باید چه کرد؟

Z دافی« یک تجربه موفق در جذب نسل«
و  جذاب  موسیقی  از  استفاده  با  »دافی«  آهنگ 
مخاطب  میان  را  خود  جای  خوب  خیلی  ریتمیک، 
هدفش باز کرده است. این موسیقی بیشتر مخاطبش 
نوجوانان ۱۴،  ۱۵ ساله تا جوان ۲۵ ساله است. اما 
متن این قطعه موسیقی صراحتا مخاطب نوجوان را 
هدف قرار می دهد و روی عبارت »زیر سن قانونی« 
از  الکل« هم  دارد. »گل کشیدن« و »مصرف  تاکید 
دیگر عباراتی است که در محتوای این موسیقی از آن 
صحبت می شود. محتوای این آهنگ شاید با توجه 
به ریتمیک بودن و شاد بودنش عادی به نظر برسد 
و شاید حتی همخوانی این قطعه توسط خردسالان 
برای پدر و مادرشان جذاب به نظر برسد و در نهایت با 
عنوان یک موسیقی گذرا و موقت که پس از مدتی از 
مد می افتد به آن نگاه کنند اما باید این موضوع را هم 
در نظر داشت که موسیقی نامتناسب با سن کودک 

قطعا آسیب زا خواهد بود.

»دافی« از کجا آمد، که بود و چه کرد؟
»دافی« به سفارش و برای کمپین تبلیغات محصولاتی 

به همین عنوان ساخته شده است. شرکت »سیلانه 
سبز« همان شرکتی است که در کمپین تبلیغاتی 
را  موسیقی  قطعه  این  »دافی«  مرطوب  دستمال 
سفارش داده است. قطعه ای که خیلی خوب وایرال 
شد و به تبلیغات برند کمک کرد اما با بازخوردهای 
متفاوتی هم مواجه شد. نقطه قوت این تبلیغ دقیقا 
این جاست که با موضوع تولد، احساس شادی و 
احتمالًا  و  می کند  منتقل  مخاطبش  به  را  جشن 
برای مدت های طولانی در جمع های دوستانه، تولد، 
خانوادگی و حتی در سطح جامعه شنیده خواهد 
شد و برند »دافی« را تا مدت ها در ذهن مخاطب 
این روزها سر و صدا  آنچه  اما  تداعی خواهد کرد 

به پا کرده است،  نوع انتخاب محتوا و گروه سنی 
هدف است. در واقع بسیاری این سوال را مطرح 
می کنند که برندینگ موفق محصولات »دافی« چه 
هزینه سنگین اجتماعی را برای نسل نوجوان خواهد 

داشت؟
رییس  فرهنگی  )مشاور  آشنا  الدین  حسام  مثلا 
جمهور سابق( در انتقاد به این قطعه موسیقی در 
دستشان  به  تا  بفرمایید  »تکثیر  نوشت:  توییتی 
برسد. گِل بگیرند در آن بِرند لوازم بهداشتی را که 
با ایجاد جذابیت کلامی، گُل و الکل و -را- به اسم 
تبلیغ محصول- وارد فرهنگ مصرف می کند. شما با 
نسل زد )Z( ارتباط نمی گیرید بلکه ضد این نسلید و 

برخلافِ فرهنگ و آیین و مروت، کودکان را هدف 
قرار می دهید.« البته مدیر مارکتینگ این شرکت از 
بار شنیده  و ۲۰ میلیون  استقبال خوب مخاطبان 
شدن این آهنگ با افتخار یاد می کند و می گوید که 
می خواهد الگویی برای سایر برندها باشد اما سوال 
اینجاست که اگر تمام برندها برای الکل، تکیلا و 

داف بودن تبلیغ کنند، نتیجه چه خواهد بود؟

تکلیف نامعلوم والدین با »دافی« و کودکی که 
عاشق ریتم است

نیست،  سن شان  مناسب  که  موسیقی  به  بچه ها 
برای  موسیقی  جذابیت  واقع  در  دارند.   گرایش 
از  دسته  آن  خصوص  به  است؛  زیاد  کودکان 
نوعی  به  و  دارند  شادی  ریتم  که  موسیقی هایی 
هیجان پذیری بچه ها را تامین می کنند. موسیقی به 
اشکال مختلف در زندگی همه کودکان بروز و ظهور 
لالایی  فرزندانشان  برای  مادران  که  زمانی  از  دارد. 
می خوانند، موسیقی برای بچه ها شروع می شود و 
به مرور زمان شنونده موسیقی های مختلف خواهند 
شد و حتی شاید تصمیم بگیرند که خودشان یک 

نوازنده باشند.
قطعا والدینی که خودشان شنونده موسیقیِ خوب 
نیز به سمت »خوب شنیدن«  را  باشند، فرزندشان 
شنیدن  از  را  کودکشان  گوش  و  می دهند  سوق 
حتی  والدین  می دارند.  امان  در  مبتذل  موسیقی 
محتواهایی  چنین  هدف  و  مبدا  درباره  می توانند 
بدانند  بچه ها  تا  دهند  توضیح  فرزندشان  برای 
قدرت  و  پول  کسب  با هدف  اقتصادی  بنگاه های 
دست به هر کاری می زنند. شاید بهتر باشد والدین 
به این موضوع توجه کنند که در تمام کشورهای 
»سن  عنوان  با  مقوله ای  هم  آمریکایی  و  اروپایی 
قانونی« وجود دارد و مصرف هرگونه نوشیدنی الکلی 
و ماده مخدر برای افراد زیر سن قانونی جرم است. 
حتی تبلیغ برندها با این مضامین و برای کودکان 
می تواند  که  می شود  محسوب  سنگینی  جرم  نیز 
علاوه بر پیگردهای قانونی، تبعات اجتماعی زیادی 

برای برند داشته باشند.

»دنیایهوادار«گزارشمیدهد؛

»دافی« چگونه فرهنگ موسیقی 
را فدای دستمال مرطوب کرد؟!

»فسیل« سومین فیلم پرمخاطب بعد از انقلاب اسلامی شد
بر اساس آمار سمفا مخاطبان فیلم سینمایی فسیل از پنج میلیون نفر عبور کرد تا این فیلم سومین فیلم پرمخاطب 
بعد از انقلاب اسلامی شود. این فیلم سینمایی محصول عامریان فیلم است و پخش آن را فیلمیران برعهده دارد. 

طراحی پوستر ضمیمه این خبر را محمد تقی پور انجام داده است.

سازمان  رئیس  بخش،  محمدی  محمد 
هماهنگی  جلسه  در  کشوری  هواپیمایی 
گفت:   ،۱۴۰۲ سال  حسینی  اربعین  پروازهای 
عملیات پروازهای اربعین امسال از ۲۷ مرداد 
ماه از فرودگاه های ایران به فرودگاه های نجف 
و بغداد آغاز خواهد داشت. قیمت تعیین شده 

برای پروازهای اربعین از تهران به فرودگاه های 
مبداء  از  و  تومان  میلیون   ۸ بغداد  و  نجف 
مشهد ۹.۵میلیون تومان است و از شرکت های 
افزایش  منظور  به  می خواهیم  هواپیمایی 
ظرفیت های پروازی از هواپیمایی های پهن پیکر 
استفاده کنند. شرکت های هواپیمایی مجازند با 

بلیت  فروش  خودشان  سایت  در  خود  اختیار 
داشته باشند و شرکت هایی که از زیرساخت لازم 
برای فروش برخوردار نیست می توانند با رعایت 
مقررات لازم نسبت به واگذاری فروش بلیت به 
سایت های منتخب و معرفی شده از سوی این 
سازمان با نظارت و کنترل دقیق تر اقدام کنند.. 

فروش بلیت خارج از سامانه فروش شرکت ها 
ممنوع است. سال گذشته ۸۰ درصد از عملیات 
پروازهای اربعین به فرودگاه نجف و ۲۰ درصد 
به فرودگاه بغداد انجام شد و ۶۵ درصد از این 
تعداد پروازها از مبدا فرودگاه امام خمینی)ره( و 

مابقی از سایر فرودگاه ها صورت گرفت.

گردشگری

فروش بلیت پرواز اربعین خارج از سامانه شرکت ها ممنوع است

براساس گزارشی که دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
موسیقی  تک آهنگ   ۲۷۰ امسال  تیرماه  در  است،  کرده  منتشر 
تعداد  که  درحالی  گرفته اند؛  انتشار  مجوز  پاپ  حوزه  در  آن هم 
مجوزهای صادر شده برای سایر ژانرها در مجموع به ۸۲ می رسد. 
اردیبهشت  در همین  و  نیست  اتفاق جدیدی  امر  این  که  البته 
ژانرها  سایر  در  اثر   ۷۱ و  پاپ  موسیقی  ژانر  در  اثر  نیز ۳۰۹  ماه 
مجوز انتشار گرفتند. دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
موسیقی، ۲۲  آلبوم  آهنگ، ۲۶  تک  مجوز ۳۵۲  که  کرده  اعلام 
صدابرداری  استودیوی  تمدید  و  تاسیس  مجوز  یک  و  نماهنگ 
و مراکز تولید و تکثیر آثار صوتی و تصویری صادر شده است. 
همچنین در مدت یاد شده، ۱۲۸ اجرای صحنه ای موسیقی مجوز 
گرفته اند که دفعات اجراهای صحنه ای ۲۹۴ اجرا بوده است. در 
میان تک آهنگ های مجوز گرفته، ۲۷۰ اثر در ژانر موسیقی پاپ، 

۳۶ اثر در ژانر موسیقی تلفیقی، ۲۰ اثر در ژانر موسیقی نواحی، ۹ 
اثر در ژانر موسیقی سنتی، ۸ اثر در ژانر موسیقی کلاسیک، ۸ اثر در 
ژانر موسیقی الکترونیک و یک اثر در قالب موسیقی کودک تولید 
شده اند. در بخش آلبوم ها نیز مجوز ۷ آلبوم موسیقی سنتی، دو 
آلبوم موسیقی کلاسیک، ۴ آلبوم موسیقی پاپ، دو آلبوم موسیقی 
نواحی، ۸ آلبوم موسیقی تلفیقی، دو آلبوم موسیقی الکترونیک 
و یک سرود در تیرماه ۱۴۰۲ صادر شده است. برای این آثار مجوز 
انتشار صادرشده و زمان انتشار آن در اختیار مالک اثر است. البته 
بر اساس آنچه اعلام شده، تعداد آلبوم هایی که در حوزه موسیقی 
به چهار می رسد که اختلاف آن در مقابل  پاپ مجوز گرفته اند، 
تعداد تک آهنگ های مجوز گرفته قابل توجه است. به نظر می رسد،  
ماجرای تعداد پایین انتشار آلبوم، آن هم در حوزه پاپ این است 
که ناشران و تهیه کنندگان ترجیح می دهند زمانی که انتشار آلبوم 

برایشان توجیه مالی ندارد، هر از گاهی تک آهنگی منتشر کنند که 
بدون اینکه هزینه  زیادی کرده باشند، هم در ذهن مخاطب بمانند 
و هم با همه گیر شدن آن قطعه، سالن های کنسرت  را پر کنند. اما 
سایر ژانرهای موسیقی که می توان گفت مخاطبان کمتری دارند، 
انتشار تک آهنگ هم برایشان توجیه مالی ندارد، پس اگر بخواهند 
اثری منتشر کنند بیشتر در قالب آلبوم خواهد بود؛ زیرا تفاوتی در 
اصل ماجرا برای آنها نخواهد داشت. البته باجود اینکه سهم صدور 
مجوز انتشار تعداد تک آهنگ های سایر ژانرها بجز پاپ در تیرماه 
تنها به ۸۲ می رسد، باید این نکته را در نظر گرفت که شاید در 
زمان انتشار تعداد این آثار کمتر هم بشود. به هر حال پایین بودن 
تولید اثر در هر حوزه ای از موسیقی به جز پاپ امر جدیدی نیست 
و مدت ها است که هنرمندان به علت بالا بودن هزینه های نشر 

کمتر به سمت این کار می روند.

جولان تک آهنگ های پاپ!
نقل قول
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پیش بینی سرپرست کاروان ایران از مدال های وزنه برداری در هانگژو
مناف هاشمی در حاشیه بازدید از اردوی تیم ملی وزنه برداری بیان کرد: ما به وزنه برداری امیدواریم و رشد خیلی خوبی 
داشته است خصوصا در شش ماه گذشته. ارزیابی هایی که داشتیم به این تیم امیدوارم که دو، سه مدال خوش رنگ 

بگیرد. نسبت به شش ماه پیش تغییرات اساسی در وزنه برداری می بینیم.

خبر مشمول شدن میلاد سرلک و پیام نیازمند که 
بر طبق اعلام سازمان نظام وظیفه موظفند خود را 
آموزشی  مراکز  به  ماه سال جاری  اول شهریور  در 
معرفی کنند، موجی از نگرانی را در بین دوستداران 
فوتبال ایجاد کرده است. در فصل بیست و یکم نیز 
موضوع خدمت سربازی، شامل دو بازیکن استقلال 
تهران شد و آنان برای ادامه فعالیت های فوتبالی 
خدمت  اینکه  شدند.  بندرانزلی  ملوان  راهی  خود 
ضروری  و  ناپذیر  اجتناب  امری  سربازی  مقدس 
است برکسی پوشیده نیست اما آنچه درمورد نحوه 
محاسبه و اعمال آن در مورد ورزشکاران به خصوص 
حرفه ای  زندگیِ  دوران  بهترین  که  فوتبالیست ها 
سپری  سربازی  خدمت  زمانی  بازه  همین  در  را 
می کنند، مورد انتظار است، مسئله ای است که باید 

موشکافانه تر بدان پرداخت: 

قانون موجود
براساس قانون سازمان نظام وظیفه که در آذرماه 
اداره  رییس  کمالی  سردار  توسط   ١٣٩٧ سال 
مسلح  نیروهای  کل  ستاد  سرباز  انسانی  سرمایه 
اعلام شد، بازیکنان در سطح تیم های ملی تا سن 
سی سالگی و در سطح تیم های لیگ برتر تا سن 
بیست و هشت سالگی از خدمت سربازی معاف 
در  مشمول  ورزشکاران  اساس  همین  بر  هستند. 
جوانان  و  ورزش  وزارت  سوی  از  ملی  تیم  سطح 
از سوی  برتر  تیم  در سطح  ورزشکاران مشمول  و 
فدراسیون مربوطه جهت اعمال این قانون معرفی 
خواهند شد. قانون موجود هرچند با نیت مساعدت 
کشور  اول  سطح  در  شاغل  ورزشکاران  با  ویژه 
تصویب و اجرا شده است اما ایراداتی را می توان 
برآن متصور شد؛ ابتدا اینکه صرف دعوت به تیم 
ملی که گاهی مقطعی و سلیقه ای صورت می گیرد 
نباید ملاک معافیت موقت باشد و دوم اینکه باید 
در نحوه اجرای آن و تیم هایی که مجاز به جذب 
بازیکنان سرباز هستند، تغییراتی  بر اساس نظرات 

کارشناسی صورت بگیرد.

اولویت در توانمندی ها 
اینکه توانمندی و یا پتانسیل بازیکنان ملی و یا 
با  بسیاری  تفاوت های  برتر  لیگ  در سطح  شاغل 
یکدیگر دارد، نکته مهمی است که باعث شده است 
بسیاری از بازیکنان شاخص به علت مشمول شدن 
راهی تیم های نظامی شوند و مسیر زندگی حرفه ای 
آنان به تمامی تغییر کند. قبل از تصویب این قانون 
و با توجه به حضور باشگاه های متعدد نظامی در 

مجتبی  چون  بازیکنانی  ایران،  فوتبال  اول  سطح 
جباری فرصت رشد و ادامه درست فوتبال خود را 
پیدا کرده و بعد از بلوغ در این عرصه و اتمام خدمت 
مقدس سربازی، دغدغه ای در خصوص ادامه فوتبال 
خود نداشته و حتی براحتی راهی تیم های خارج از 
کشور می شدند. به عبارتی توانمندی های این طیف 
در طول خدمت سربازی با توجه به شرایط موجود 
به شکوفایی رسیده و بعد از آن مورد بهره برداری 
قرارمی گرفت. در مِتُد جدید این جریان شکلی کاملا 
برعکس گرفته  و تعداد زیادی را از چرخه فوتبال 
ایران خارج کرده و یا خواهد کرد.  موضوع دیگر 
بازیکنان  در خصوص  باید  سال  اینکه سقف سی 
شاغل درلیگ برتر درنظر گرفته شود زیرا مسیر رفتن 

به تیم ملی حضورفعال در لیگ خواهد بود. 

سهمیه بندی تیم ها
باید در  باانگیزه ای چون میلاد سرلک  بازیکن  چرا 
هفته های پیش رو با استرس وارد زمین مسابقه 
شود. این اتفاق شاید باعث عدم دعوت او به اردوی 
تیم ملی به خاطر پایین آمدن کیفیت بازی وی 
گردد. چرا نباید باشگاه های بزرگ کشور که هرساله 
می شود،  دیده  آنان  لیست  در  مشمول  بازیکنان 
سهمیه بازیکن سرباز داشته باشند تا توامان شرایط 
سربازی و فوتبال آنان حفظ و رعایت گردد. همگان 
دیدن که سیاوش یزدانی و محمد حسین مرادمند  
بازیکنان باشگاه استقلال بعد از پیوستن به ملوان 
به  دعوت  خصوص  در  متفاوتی  شرایط  بندرانزلی 

و  کرده  پیدا  باشگاهی  تیم  در  بازی  و  ملی  تیم 
دو سرمایه بزرگ فوتبال ایران به فراموشی سپرده 
شدند. این سهمیه بندی منافاتی با خدمت مقدس 
سربازی نداشته و می شود راهکار عملی آن تدوین 

و اجرایی گردد. 

معافیت براساس تعداد بازی ملی
در  فعالی  حضور  که  بازیکنانی  اینکه  قدرمسلم 
تیم های ملی دارند، باید اولویت ویژه ای در خصوص 
باشند.  داشته  سربازی  خدمت  به  رفتن  چگونگی 
اگر بازیکنان مشمولِ قانون قهرمان ملی که شامل 
باقی  کنیم،  مجزا  را  می شوند  دائمی  معافعیت 
ملی پوشانی که در تیم های ملی مشغول به بازی 
هستند و با افتخار آفرینی و یا ایجاد شور و شعف 
به جامعه، در سلامت روانی جامعه موثر هستند، 
باید دارای امتیازاتی متفاوت  برحسب تعداد بازی 
انگیزه  این جریان  و  باشند  این خصوص  در  ملی 
در خصوص  نیز  پوش  ملی  بازیکنان  به  مضاعفی 

ارایه بازی بهتر و با کیفیت خواهد داد. 

کنترل ویژه و دوری از شائبه ها
در فصل بیست و یکم دو جریان مخرب در فوتبال 
ایران در خصوص بازیکنان مشمول بوجود آمده و 
ضمن ایجاد شائبه های فراوان روح و روان بسیاری 
از بازیکنان را تحت و الشعاع قرار داده بود. مسلما 
بازیکنان شاخص ورزش ایران به خصوص فوتبال، 
توسط مردم و اصحاب رسانه رصد شده و در این 

جذابیت های  از  نیز  آنان  سربازی  موضوع  بین 
ملاحظه  ایران  فوتبال  است.  برخودار  خود  خاص 
مشمول  بازیکنی  هرساعت  و   دقیقه  هر  که  کرد 
از  تصاویری  و  می گردید  سربازی   مقدس  خدمت 
معافیت های تحصیلی و غیرتحصیلی آنان منتشر 
و رونمایی می شد. این موضوع لزوم کنترل ویژه 
دو نهاد سازمان نظام وظیفه و نهاد ورزش، اعم از 
وزارت ورزش و جوانان و فدراسیون های ورزشی را 

دراین خصوص ضروری کرده است. 

احیای باشگاه های نظامی
بعد از انحلال باشگاه بزرگ پاس و بعد از محو شدن 
باشگاه ابومسلم ناجا و افول باشگاه بازیکن سازی 
چون فجرسپاسی و دیگر باشگاه های نظامی، خدمت 
فوتبالیست ها،  خصوص  به  ورزشکاران  سربازی 
یاد  باشگاه های  آنان شد.  بزرگ  به کابوس  تبدیل 
شده با جذب بهترین های ایران که مشمول خدمت 
مقدس سربازی شده بودند، شرایط ادامه فعالیت 
و  می کردند  فراهم  را  شاخص  بازیکنان  حرفه ای 
به  تبدیل  را  آنان   ، درست  مدیریت  با  درمواردی 
باید  این دست  از  نمودند.  تاثیرگذارمی  بازیکنانی 
از خداداد عزیزی یاد کرد که با پیوستن به باشگا 
فجرتهران و سپس پاس تهران مسیر درست فوتبال 
حرفه ای را پیموده و در همین راستا به تیم ملی نیز 
دعوت شد. لذا لزوم احیا باشگاه های بزرگ نظامی 

در این امر به نظر می رسد. 

نظام وظیفه خدمتی که باید انجام شود
سرباز به عنوان نیروی خط مقدم دفاع و مبارزه با 
تلاش  اول  نیروی صف  عنوان  به  حتی  و  دشمن 
برای پیشرفت کشور در طول تاریخ مورد توجه بوده و 
بسیاری از بزرگان عرصه جهاد و خدمت سرباز بودن را 
بالاترین افتخار خود می دانستند و می دانند، تا جایی 
که سید شهیدان مقاومت حاج قاسم سلیمانی هم 
علی  امام  طرفی  از  می کند.  معرفی  سرباز  را  خود 
)علیه السلام( در سال سی و هشت هجری پس از 
انتصاب مالک اشتر به فرمانداری مصر در نامه ای 
ویژه ای  دقت  با  اصول حکومت،  بیان  او ضمن  به 
مالک را به توجه به سربازان از منظر مالی، روحی، 
تأمین تجهیزات و ابراز، مهر و عطوفت با آنان توصیه 
می کند. این موضوعات نشان می دهد خدمت نظامی 
وظیفه، وظیفه خطیر و بزرگی است که باید انتهای 
به خروجی های معنوی و کسب علم و دانش  آن 
منجر شود و این موضوع درخصوص خدمت نظام 
وظیفه ورزشکاران و به خصوص رشته پر تماشاگری 
چون فوتبال که تبدیل به نیاز اساسی جامعه شده 
با تدوین و تصویب قوانین  بازنگری و  باید  است، 
از  تا  انجام گردد  به بهترین شکل ممکن  راهبردی 

سرمایه سوزی و بیراهه رفتن آن جلوگیری شود.  

نگاهیبهوضعیتنظاموظیفهورزشکاران؛

خدمتی که باید انجام شود حسن صانعی پور

ه
گ

دید�

»کیومرث هاشمی« - سرپرست وزارت ورزش و جوانان- در حاشیه 
بازدید از اردوی تیم ملی وزنه برداری ایران بیان کرد: خوشحالم که 
در خدمت سرمایه های ورزش ایران هستم. چند بحث می کنم. 
در کادر مدیریتی فدراسیون برای اولین بار است که المپین ها 
جمع شده و دست به دست هم داده اند که ما را امیدوار می کند 
در المپیک  پیش رو افتخارات بسیاری را برای ما رقم بزنند. اسم 
نمی برم اما افرادی که اینجا هستند در ورزش دنیا بوده اند و درد 
ورزش را می فهمند و ما هم تلاش خود را می کنیم تا مشکلات 

را رفع کنیم.
رکوردگیری  مرحله  دومین  گفت:  نیز  خبرنگاران  جمع  در  او 
وزنه برداری بود تا برای قهرمانی جهان و بازی های آسیایی آماده 
از  را  بازدیدهایی  شده ایم  مستقر  که  کوتاهی  مدت  در  شوند. 
تیم های ملی داریم تا مسائل و مشکلات را بشنویم و سعی و 

تلاش ما این است تیم ها با حداقل مشکلات اعزام شوند. یکی 
از درخواست ها پاداش قهرمانان بود که دو سال پرداخت نشده 
است. طبق دستور رییس جمهوری این اتفاق افتاده که قبل از 
بازی های آسیایی پاداش ها را پرداخت کنیم. این پاداش ها به 
نتیجه گیری کاروان ما کمک می کند. بازدیدها هم ایجاد انگیزه 
و  فعالیت ها  شاهد  است  این  ما  وظیفه  و  رسالت  و  می کند 

زحمات آنها باشیم و خداقوت و خسته نباشید بگوییم.
هاشمی همچنین گفت: در جمع وزنه برداری گفتم ماهیت وجود 
و حضور ما همین عزیزان هستند و آنها نباشند حضور ما هم 
معنا پیدا نمی کند و وظیفه این است از نزدیک دیدار کنیم و 
البته از ظرفیت های پیشکسوتان رشته های مختلف ورزشی و 

نخبگان ورزش هم استفاده کنیم. 
هاشمی درباره گلایه از صندوق حمایت از قهرمانان و پیشکسوتان 

نیز گفت: بحث صندوق قدیمی است و صحبتی که المپین ها 
تقویتش  و  اعتبار  تامین  دنبال  باید  و  است  درست  می کنند، 
باشیم و دغدغه ها را برطرف کنیم. هزینه های زندگی بالاست و 
برخی رشته ها درآمدزا نیستند و در بحث باشگاهی فعال نیستند 
و نمی توانند قرارداد بالا داشته باشند. وزنه برداری دومین رشته ما 
بعد از کشتی است که افتخارات زیادی کسب کرده است و باید 

به همان نسبت به آن توجه ویژه بیشتری کنیم.
بقیه  و  فوتبال  بین  تبعیض  از  ورزشکاران  گلایه  مورد  در  او 
رشته ها تصریح کرد: هر رشته جایگاه خودش را دارد و وزنه برداری 
دومین رشته مدال آور ماست در جایگاه خودش باید توجه بیشتر 
کنیم. ما نباید رقابتی بین ورزشکاران رشته های مختلف ایجاد 
کنیم که باعث نگرانی شود و باید به هر رشته در جایگاه خودش 

توجه کنیم.

نقل قول

سرپرستوزارتورزشوجوانان«:

است درست  قهرمانان  صندوق  از  المپین ها  گلایه 
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پیوتر زیلینسکی و رد پیشنهاد الاهلی عربستان به خاطر مخالفت همسرش
پیوتر زیلینسکی به الاهلی عربستان اعلام کرد پیشنهاد آنها را نمی پذیرد و در ناپولی می ماند. این تصمیم هافبک 
لهستانی به خاطر مخالفت همسرش با انتقال به عربستان و اصرار به ماندن در ناپل بوده است. اکنون این بازیکن ٢٩ 

ساله که فقط یک سال دیگر با پارتنوپی قرارداد دارد، در مورد تمدید قرارداد با باشگاه ایتالیایی مذاکره می کند

هوگولوریسدرآستانه
انتقالبهلاتزیو

  دروازه بان فرانســوی تاتنهــام به انتقال 
به لاتزیو نزدیک اســت و برای تجربه چالشی 
جدید راهی ایتالیا می شــود. هوگو لوریس را 
اولویت خود برای تقویت پست یک قرار داده 
و به توافق کامل بــا تاتنهام برای این انتقال 
نزدیک است. هوگو لوریس شخصاً با لاتزیو به 
توافق رسیده و از این انتقال استقبال می کند. 
در نتیجه مذاکرات بین طرفین نیز تاتنهام به 
فســخ قرارداد لوریس که یک سال از آن مانده 
رضایــت داده تا ایــن دروازه بــان باتجربه در 
انتقالی آزاد راهی سری آ شود. قرارداد لوریس 

با لاتزیو به احتمال زیاد دو ساله خواهد بود.

اولموگزینهمنچسترسیتی
برایجانشینیدیبروین

  منچسترسیتی در اولین بازی فصل جدید 
مقابل برنلی به پیروزی رسید اما در جریان 
این بازی کوین دی بروین را از دســت داد. 
مصدومیت سنگینی گریبان ستاره بلژیکی 
سیتی را گرفته است که او را چند ماه دور از 
میادین نگه می دارد. گزینه جانشینی کوین 
دی بروین در منچسترســیتی، دنی اولمو 
ستاره اسپانیایی لایپزیش است. گواردیولا 
همیشــه بازی اولمو را تحسین کرده است 
و می خواهد او را در تیمش داشــته باشد. 
لایپزیش در ایــن لحظه هیچ علاقه ای به 
فروش اولمو ندارد و کار سیتی برای جذب 

او آسان نخواهد بود.

حکیمزیاشدرآستانهانتقال
بهگالاتاسارای

 حکیم زیاش از زمان پیوستنش به چلسی 
با مبلغ ۴۰ میلیون یورو در سال ۲۰۲۰، هیچ گاه 
نتوانســت انتظارات از خود را برآورده ســازد و 
دورانی سخت و همراه با بد شانسی های زیاد 
را در این باشــگاه گذراند.  این بازیکن تاکنون 
دوبار در آســتانه ترک چلســی قرار داشته اما 
هربار به خاطر یک مشکل، انتقال او به باشگاه 
بعدی اش با منتفی شد. بار اول به دلیل اشتباه 
چلسی در ارسال مدارک، انتقال زیاش به پاری 
سن ژرمن منتفی شد اما بار دوم، این بازیکن 
در تست های پزشکی النصر عربستان رد شد. با 
این حال به نظر می رسد اکنون یک گزینه دیگر 

روی میز این بازیکن قرار گرفته است.

یاسینبونوبهالهلال
عربستانپیوست

 دروازه بان مراکشــی سویا، جدیدترین 
شکار سعودی ها است. یاسین بونو دروازه 
بان ۳۲ ساله و مراکشی سویا، دوران حرفه 
ای خود را در لیگ عربستان و الهلال دنبال 
خواهد کرد. الهلال و سویا بر سر انتقال بونو 
با مبلغ ۱۹+۲ میلیون یورو به توافق نهایی 
رسیدند. بونو تمرکزش را روی  دیدار امشب 
سوپرکاپ اروپا مقابل منچسترسیتی قرار 
داده و ســپس موافقت خود با این انتقال 
را اعلام می کند. به نقل از متئو مورتو؛ این 
دروازه بان مراکشــی قراردادی سه ساله با 

الهلال امضا می کند.

توافقشفاهیسیلواو
منچسترسیتیبرایتمدید

  برناردو سیلوا به صورت شفاهی موافقت کرده 
که قرارداد جدیدی تا ژوئن ۲۰۲۶ با منچسترسیتی 
امضا کند. پیش بینی می شــود که این هافبک 
پرتغالــی قرارداد جدید خود را تا پایان هفته آینده 
امضا کند. گفتنی است که قرارداد فعلی سیلوا تا 
ژوئن ۲۰۲۵ اعتبار دارد و منچسترسیتی قصد دارد 
با وجود علاقه پاری ســن ژرمن و بارسلونا او را در 
اتحــاد حفظ کند. گواردیولا دوســت ندارد پس از 
جدایــی محرز و گوندوعان یکی دیگر از مهره های 
کلیدی خود را از دست بدهد. سیتیزن ها با وجود 
تلاش های وبارســلونا برای انتقال این هافبک به 

نیوکمپ،  مقاومت کرده اند.

تماستوخلبااورتگابرای
انتقالبهبایرنمونیخ

 توماس توخل، سرمربی بایرن مونیخ شخصا با 
اشــتفان اورتگا، دروازه بان منچسترسیتی تماس 
گرفته اســت تا او را بــه آلیانتس آرنا منتقل کند. 
توخــل به شــدت اورتگا را می خواهــد و بایرن از 
مدتی قبل با نماینــدگان این بازیکن وارد مذاکره 
شده است. منچسترسیتی در جریان علاقه بایرن 
مونیخ به اشتفان اورتگا قرار دارد و میان دو باشگاه 
همچنان رابطه محترمانه ای برقرار است، حتی پس 
از منتفی شــدن انتقال کایل واکر. انتظار می رود 
که پس از بازی ســوپرکاپ اروپا تکلیف همه چیز 
مشخص شود. مذاکره میان دو باشگاه و نمایندگان 

اورتگا برقرار است.

مگوایر،انتقالپاواربه
یونایتدرامنتفیمیکند؟

 نعلــل هری مگوایــر در دادن پاســخ مثبت به 
وست هم و منتفی شدن انتقال او به باشگاه لندنی، 
منچســتریونایتد را در راه دســتیابی به اهداف نقل 
و انتقالاتی خود به دردســر انداخته اســت. وســت 
هم حاضر بــود برای خرید مگوایر، ۳۰ میلیون پوند 
اختصاص دهد و منچستریونایتد نیز می خواست 
از این پول در راه خرید بنجامین پاوار اســتفاده کند 
اما ادامه حضور مگوایر در رختکن شــیاطین سرخ، 
برنامه های نقل و انتقالاتی این باشگاه را به هم ریخت. 
در صورتی که اتفاق ذکر شــده رخ می داد، یونایتد در 
راه خرید پاوار با محدودیت های فیرپلی مالی مواجه 

نمی شد اما حالا اوضاع متفاوت شده است.

موافقتمسیتیباپیشنهاد
النصربرایجذبلاپورت

 منچسترسیتی پیشنهاد النصر عربستان 
برای جذب آیمریک لاپورت را پذیرفته است 
و گمان می رود لاپورت نیز از احتمال انتقال 
به عربستان استقبال می کند. این مدافع ۲۹ 
ساله سال گذشــته دقایق بازی مورد انتظار 
خود را در منچسترســیتی به دست نیاورد و 
تنها ۱۲ بازی در لیگ برتر انجام داد. هنوز دو 
سال از قرارداد لاپورت با منچسترسیتی باقی 
مانده اســت. النصر تا به حال ســادیو مانه، 
مارسلو بروزوویچ، سکو فوفانا و الکس تلس را 
در تابستان پر هزینه لیگ عربستان به خدمت 

گرفته است.
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